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Nr. 1278 BRIEF VAN DE STAATSSECRETARIS VAN JUSTITIE

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal

Den Haag, 25 mei 2009

In de afgelopen periode heb ik bij verschillende gelegenheden met u
gesproken over de opvangcapaciteit voor asielzoekers bij het Centraal
Orgaan opvang asielzoekers (COA), zoals in het debat over de toename
van de asielinstroom en het spoeddebat over de detentiecapaciteit. Bij de
laatste gelegenheid heb ik u toegezegd de mogelijkheden te onderzoeken
om capaciteit in justitiële inrichtingen in te zetten ten behoeve van de
opvang van asielzoekers. In het licht van deze toezegging hecht ik er aan u
in bijgaande brief nader over de ontwikkelingen in de opvangcapaciteit te
informeren.

Het spreekt voor zich dat de benodigde hoeveelheid opvangcapaciteit
afhankelijk is van zowel de instroom in als de uitstroom uit de opvang.
Voor de instroom geldt dat u al enige tijd op de hoogte bent van de
ontwikkelingen, waarop ik maatregelen heb getroffen of tref, zoals ten
aanzien van het categoriale beschermingsbeleid voor Irak en Somalië, en
nog zal treffen, met de invoering van de asielbrief. De uitstroom uit de
opvang vraagt voortdurende aandacht, of het nu om statushouders gaat
of om uitgeprocedeerde asielzoekers. Om ook de uitstroom structureel te
verbeteren bezie ik momenteel onder meer of de werkmethode van de
Taskforce, die succesvol is geweest bij de uitplaatsing van gepardo-
neerden, ook structureel kan worden ingezet. Zoals eerder aan uw Kamer
gemeld verwacht ik op basis van de thans bekende gegevens met de
invoering van deze maatregelen voor 2010 geen grote stijging van de
benodigde opvangcapaciteit.

Hoewel er momenteel geen sprake is van een situatie waarin de opvang
van asielzoekers vanwege de gestegen asielinstroom niet meer kan
worden gerealiseerd, vergt het regelen van voldoende asielopvang in
deze periode een extra inspanning van het COA. Dit omdat de omvang
van de benodigde capaciteit momenteel per saldo licht stijgt, maar vooral
omdat een aanzienlijke hoeveelheid opvangplaatsen zal moeten worden
vervangen. Voor het jaar 2009 is voorzien dat meer dan 2500 opvang-
plaatsen moeten worden afgestoten, omdat de gebruiksvergunningen
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voor de betreffende locaties aflopen. Deze combinatie van factoren
(instroom, uitstroom en gedwongen afbouw van capaciteit) maakt dat het
COA momenteel naar alle beschikbare mogelijkheden zoekt om
voldoende capaciteit beschikbaar te houden. Het is in dat kader dat wordt
verkend of, en zo ja op welke wijze, detentielocaties die op de nominatie
staan om te worden afgestoten, kunnen worden ingezet voor de opvang
van asielzoekers.
Ook wordt in voorkomende gevallen op bestaande locaties de capaciteit
uitgebreid door tijdelijke huisvesting (paviljoens) bij te plaatsen en
worden onverminderd nieuwe locaties gezocht. Daarbij heeft het de voor-
keur om tot afspraken te komen voor vestiging van opvanglocaties voor
langere termijn.

Zoals uit het bovenstaande mag blijken vergt het de inzet van velen om
ook in de nabije en verdere toekomst in een afdoende opvang van asiel-
zoekers te kunnen voorzien. Daarbij reken ik op de onverminderde inzet
van de betrokken uitvoerders als het COA, om creatief en zorgvuldig
schommelingen in de opvangbehoefte op te kunnen vangen, maar ook op
de Nederlandse samenleving, om aan de benodigde asielopvang ruimte
te blijven bieden.

De staatssecretaris van Justitie,
N. Albayrak
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